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Abstract (en)
An apparatus is described for charging viscous liquids with gas by ultrasonic transducers. The apparatus has two active elements, a mechanic
cavitation element in the form of a discus-shaped rapidly rotating disc having axial bores and a resonating chamber which is irradiated by a plurality
of ultrasonic elements arranged in pairs situated opposite one another. Downstream of the resonating chamber is an amplitude transformer, by
means of which the frequency is reduced and the amplitude is increased. Gas/liquid suspensions are achieved, having a bubble size of 2 to 3 mu m.
<IMAGE>

Abstract (de)
Beschrieben wird eine Einrichtung zur Gasbeladung von viskosen Flüssigkeiten durch Ultraschallwandler. Die Einrichtung hat zwei aktive
Elemente, ein meschanisches Kavitationselement in Form einer diskusförmigen schnell rotierenden Scheibe mit axialen Bohrungen und einen
Resonanzraum, der von mehreren sich paarweise gegenüberliegenden Ultraschallelementen bestrahlt wird. Dem Resonanzraum nachgeschaltet
ist ein Amplitudentransformer, durch den die Frequenz erniedrigt und die Amplitude erhöht wird. Erreicht werden Gas-Flüssigkeitssuspensionen mit
einer Bläschengröße von 2 bis 3 µm. <IMAGE>
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